
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. augusztus L. napján
megtartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Városháza Irányi Dániel Díszterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné
Domonkos Julianna, Mucsi András, Földesi Mihály, Juhos János, és Jenei
Sándor képviselő.

Igazoltan távol: Rácz Attila és Molnár Gábor képviselő

Tanácskozási jogjal vett részt:

Tárnok Lászlóné jegyző

Dr. Bocskay Árpád aljegyző

Szabóné dr. Vass Orsolyajogász

dr. Varsandán- Széni Ildikó jogász

Gál András osztályvezető

Darida Ágnes osztályvezető- helyettes

Nánási Zsolt osztályvezető

dr. Szabó László járási hivatalvezető

Kovarszki Judit Eszter igazgató

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy a
Képviselő-testület ülésén 9 fő képviselő jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitotta.
A meghivóban kiküldött napirend tervezet szerint dönteni kell a Képviselő-testületnek, hogy a
Z/l . jelzésű Vadvirág u. 1 1 . szám alatti ingatlan értékesítése tárgyú előterjesztést nyílt vagy zárt
ülésen tárgyalja. A pénzügyi és ügyrendi bizottság is zárt ülésen tárgyalta, javaslom a zárt ülést.
Aki egyetért a zárt üléssel igennel szavazzon.

- A képviselő-testület 7 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
160/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a „Az 5630 Békés, Vadvirág u. 11. szám
alatti ingatlan értékesítése” előterjesztést zárt ülésen tárgyalja.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal



Tárgy: Napirend elfogadása

Kálmán Tibor polgármester: Kérem, hogy az előző szavazást is figyelembe véve szavazzunk a
meghívóban kiküldött napirend elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 9fő

- A képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
161/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2024. augusztus 1 . napján tartott ülésének
napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről,
értekezletekről
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról
Eló’ter/esztó’. Kálmán Tibor polgármester

3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról
Eló’terjesztő: Támok Lászlóné jegyző

4. Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenitésükre vonatkozó
egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet módosítása
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

5 . A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/20 1 2. (III. 30.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

6. Békés Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.)
rendeletének módosítása
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

7. Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfrdő 2023. évi munkájáról
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester
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8. Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz
Előterjesztő. Kálmán Tibor polgármester

9. Iskolavédőnői körzetek módosítása
Előterjesztó’: Kálmán Tibor polgármester

10. Az „Esélyt a fiataloknak — Békés Város iljúságsegítő programja” pályázat kiírása
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1 1 . Bejelentések, interpellációk

Zárt ülés:

1 . Az 5630 Békés, Vadvirág u. 1 1 . szám alatti ingatlan értékesítése
Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester

1. napirendi pont: Tájékoztató a képviselő-testület két ülése között történt fontosabb
eseményekről, értekezletekről

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel cl a határozati javaslat elfogadásáról.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviseló’k száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
162/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két
ülése között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben
foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal
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2. napirendi pont: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek
végrehajtásáról

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
163/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken
elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterj esztésben foglaltakat
tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

3. napirendi pont: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés,
észrevétel, módosító javaslat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást
rendel el a tájékoztató elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma: 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
164/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi
változásokról” tárgyú előterj esztésben foglaltakat tudomásul veszi.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

4. napirendi pont: Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint
elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet
módosítása
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Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi és Városfejlesztési, valamint az
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság tárgyalta, és elfogadásrajavasolják a rendelet
tervezetet. A rendeletmódosítással bővül az önkormányzatnak a lakások elidegenítéséből
származó bevételének a felhasználása.
Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a rendelet-tervezet
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
rendeletet alkotta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 11/2024. (VIII. 01.) önkormányzati

rendelete

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati

rendelet módosításáról

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lakások és helyiségek bérletére, valamint

az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1 993 . évi LXXVIII. törvény 3 . (1)-(2)

bekezdésében, 4. (3) bekezdésében, 5. (3) bekezdésében, 9. (1) bekezdésében, 10. (2)

bekezdésében, 12. (5) bekezdésében, 15. -ában, 17. (2) bekezdésében, 19. (1)
bekezdésében, 20. (3) bekezdésében, 21. (6) bekezdésében, 22. (3) bekezdésében, 23. (3)
bekezdésében, 27. (2) bekezdésében, 31. (2) bekezdésében, 33. (3) bekezdésében, 34. (1)

bekezdésében 36. (2) bekezdésében, 42. (2) bekezdésében, 54. (1)-(3) bekezdésében, 58.
(2) bekezdésében és 84. (1)-(2) bekezdéseiben kapott felhatalmazás alapján, a Magyarország

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. (1) 9. pontjában
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:

1.

Az önkormányzati lakások és helyiségek bérletéről, valamint elidegenitésükre vonatkozó egyes
szabályokról szóló 12/2020. (VI. 29.) önkormányzati rendelet 49/C. e) pontjában az „a
Polgármesteri Hivatal adott évi költségvetésében tervezett mértékig önkormányzati lakásépítési,

lakásvásárlási kamatmentes kölcsönök” szövegrész helyébe az „az önkormányzati helyi

támogatás” szöveg lép.

2.

Ez a rendelet 2024. augusztus 2-án lép hatályba.

Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné

polgármester jegyző
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A rendelet kihirdetésre került: 2024. augusztus 1 . napján.

Tárnok Lászlóné
jegyző

5. napirendi pont: A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/2012. (III. 30.)
önkormányzati rendelet módosítása

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság tárgyalta és elfogadásra
javasolja a rendelet tervezetet.
A 2024. évi költségvetésben is betervezésre került a nevelési és tanévkezdési támogatás összege,
így annak a szabályait ezen rendeletben kell rögzíteni. A tavalyi évhez hasonlóan támogatásban
részesítjük a bölcsődés és óvodás gyerekeket 5.000 Ft-al, az általános iskolai tanulókat 10.000
Ft-al, a középiskolás tanulókat pedig 12.000 Ft-al.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?

Mucsi András képviselő: Felhívta arra a figyelmüket, hogy ezekre azért van lehetőség, mert
szociális pénzeszközeinek vannak. Szeretnék ezeket minél hatékonyabban kihasználni és tavaly
ősszel elkezdődött egy folyamat, amelynek keretében a Burca Hungarica középiskolai
ösztöndíjnak a keretét duplájára emelték. Egy jelentős, 50 százalékos emelés volt, és ebben a
költségvetésben is meg tudták tervezni azt, hogy hogy lesz beiskolázási támogatás. Bölcsőde,
óvoda esetében ez ötezer forintot jelent, általános iskolánál tízezer forintot és középiskolánál
pedig tizenkétezer forintot. A továbbiakban középiskolától függetlenül tehát nem csak békésiek,
hanem más köznevelési intézményben tanulók békésen kívüliek is megkapják ezt a tizenkétezer
forintos tanévkezdési támogatást.

Kálmán Tibor polgármester: Az eredetileg kiküldött anyagban javításra került az
előterjesztésben és a rendeletben is, hogy nem magántanulóként, hanem egyéni munkarend
keretében tanulmányokat folytatóknak is kiterjed a jogosultság, tehát most már nincs ilyen, hogy
magántanuló, hanem úgy nevezik, hogy egyéni munkarend keretében tanulmányokat folytató.

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet-
tervezet elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 13/2024. (VIII. 1 .) önkormányzati
rendelete

a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 11/2012. (III. 30.) önkormányzati rendelet
módosításáról
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Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a gyámügyi
igazgatásról szóló 1 997. évi XXXI. törvény 1 8. (2) bekezdésében és a 1 3 1 . (1) bekezdésében
kapott felhatalmazás alapján, Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdésének a)
pontjában továbbá a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI.
törvény 14. (3) bekezdésében és a 94. (1) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva,
Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési Szabályzatról
szóló 1/2015. (II. 14.) önkormányzati rendelet 24. (2) bekezdés b) pontjában biztosított
véleményezési jogkörében eljáró képviselő-testületi bizottság véleményének kikérésével a
következőket rendeli el:

A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 1 1/20 12. (III. 30.) önkormányzati rendelet 5. -a
helyébe a következő rendelkezés lép:

„5.
(1) Nevelési- és tanévkezdési támogatásrajogosult minden olyan gyermek, aki, és akinek a szülői
felügyeletijogot gyakorló szülóje vagy családbafogadó gyámja Békés városban 2024. Július hó
1. napján, illetve a támogatás kzfizetése és a közötte lévő teljes időszakban bejelentett lakóhellyel,
vagy tartózkodási hellyel rendelkezik, és a gyermek 2024. szeptember hó 1. napján
a) a bölcsődei nevelésben történő részvételt ténylegesen megkezdi, vagy
b) az óvodai nevelésben történő részvételt ténylegesen megkezdi, vagy
c) alapfokú közoktatási intézményben folytat a nappali oktatás munkarendje szerint

tanulmányokat, avagy az iskola igazolása szerint betegsége, testi- vagy szellemi
fogyatékossága miatt egyéni munkarend keretébenfolytat tanulmányokat, vagy

d) középfokú oktatási intézményben folytat a nappali oktatás munkarendje szerint
tanulmányokat, avagy az iskola igazolása szerint betegsége, testi- vagy szellemi
fogyatékossága miatt egyéni munkarend keretében folytat tanulmányokat.

(2) Nevelési- és tanévkezdési támogatásra jogosult az a gyermek is, aki és akinek szülóje vagy
családbafogadó gyámja az (1) bekezdés a) pontja szerinti lakó-, vagy tartózkodási helyre
vonatkozó általános feltételeknek egyébként megfelel, és akit a bölcsődébe a 2024/2025-ös
nevelési évtől kezdődően írattak be, feltéve, hogy a bölcsődei nevelésben történő tényleges
részvételt 2024. év szeptember hó 1. napjától 2024. év október hó 30. napjáig megkezdi.

(3) A nevelési- és tanévkezdési támogatás összege
a) az (1) bekezdés a) és b) pontja, illetve (2) bekezdése szerinti gyermek esetében 5. 000forint,
b) az (1) bekezdés c) pontja szerinti gyermek esetében 1 0. 000forint,
c) az (1) bekezdés d) pontja szerinti gyermek esetében 12. 000forint.

(4) Az (1) bekezdés szerinti gyermek esetében a gyermek nevét és lakcímét, valamint a szülői
felügyeletet gyakorló szülő vagy családbafogadó gyám nevét és lakcímét az arra rendszeresített
nyomtatványon a Békés városban működő bölcsőde, vagy a nevelési-oktatási intézmény vezetóje
2024. szeptember hó 1 6. napjáig megküldi a Békési Polgármesteri Hivatal Igazgatási Osztálya
részére.

(5) A nem békési intézményben tanuló, vagy óvodai, bölcsődei nevelésben részesülő (1) bekezdés
szerinti gyermekek esetében az ellátás folyósításának feltétele a gyermek törvényes
képviselójének az e célra rendszeresítettformanyomtatványon 2024. év október hó 15. napjáig
tett nyilatkozata, valamint az intézményi
a) bölcsődel, óvodai jogviszonyra a nevelési intézmény által kiállított intézménylátogatási

igazolás csatolása,
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b) tanulói jogviszonyra a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 46/Á. s-ára
Jigyelemmel, a 46. (2) bekezdése szerinti életkor esetén a tanévre érvényesített
diákigazolvány bemutatása

szükséges.

(6) Az ellátásfolyósítása során a szülő, a családbafogadó gyám és a gyermek neve, természetes
személyazonosító adatai és lakcímadatai kezelhetőek

(7) Ha a gyermek törvényes képviseletét családbafogadó gyám látja el, a nyomtatványhoz
mellékelni kell a gyámhivatal gyámrendelés tárgyában hozott végleges határozatát. Határozat
hiányában a támogatás nemjizethetó’ ki.

(8) Ha a gyermek lakóhellyel és tartózkodási hellyel is rendelkezik, és azok egyike nem Békés
városban található, a szülő vagy törvényes képviseló’ nyilatkozata szükséges arra vonatkozóan,
hogy a gyermek életvitelszerűen Békés városban lakik, és a lakó- vagy tartózkodási hely szerint
illetékes önkormányzattól nem részesül a nevelési- és tanévkezdési támogatással azonos jellegű
támogatásban.

(9) A nevelési- és tanévkezdési támogatás megállapításáról nem kell határozatban rendelkezni.
A támogatás - írásban dokumentált módon - készpénzben kerül kijizetésre
a) a (4) bekezdés szerinti esetben - kivéve a bölcsó’dei jogviszonyt - legkésó’bb 2024.

szeptember hó 30. napjáig a Békésen található nevelési-oktatási intézményben előre
meghirdetett időpontban,

b) az (5) bekezdés szerinti esetben az a) pontban meghatározott idó’ponttól legkésó’bb 2024.
november hó 30. napjáig a Polgármesteri Hivatal házipénztárában,

c) bölcsődeijogviszony esetében november hó 1. napjától legkésőbb 2024. november hó 30.
napjáig a Polgármesteri Hivatal házipénztárában

a gyermek törvényes képviselóje, vagy az általa legalább teljes bizonyító erővel rendelkező
magánokiratbafoglaltan meghatalmazott személy részére.

(10) Amennyiben az (5) bekezdés szerinti nyilatkozat legkésőbb 2024. szeptember hó 15. napjáig
megérkezik, a támogatás a (‘9 bekezdés a) pontja szerinti idó’pontban kzfizethető

(11) Az ellátással kapcsolatos bármely határidő elmulasztásajogvesztő”

2.

Ez a rendelet 2024. szeptember 1-jén lép hatályba.

Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2024. 08.01. napján.

Támok Lászlóné
jegyző
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6. napirendi pont: Békés Város Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.)
rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három bizottság tárgyalta és elfogadásra
javasolja a rendelet tervezetet. Megkérdezte, hogy kívánják e szóban kiegészíteni a beadott
anyagukat? Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt. Szavazást rendelt el a rendelet-
tervezet elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 8 igen, 1 tartózkodással az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 12/2024. (VIII.1.) önkormányzati
rendelete

az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.) önkormányzati rendelet
módosításáról

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a a 20 1 1 . évi CXCV az államháztartásról szóló
törvény 24. ‘, valamint a Magyarország 2024. évi központi költségvetéséről szóló 2023 . évi LV.
törvény 62. (6) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1)
bekezdés a) és 1) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:

1.

Az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.) önkormányzati rendelet 22.
-a helyébe a következő rendelkezés lép:

„22.

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete dönt a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató
Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság feladatellátásának finanszírozása érdekében
121.993.000 Ft összegű támogatási szerződés megkötéséről, és felhatalmazza polgármesterét a
szerződéskötésre.”

2.

Az Önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 5/2024. (II. 22.) önkormányzati rendelet 24.
és 25. -a helyébe a következő rendelkezések lépnek:

„24.

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete dönt a Békési Férfi Kézilabda Kereskedelmi
és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság feladatellátásának finanszírozása érdekében
10.500.000 Ft összegű támogatási szerződés megkötéséről, és felhatalmazza polgármesterét a
szerződéskötésre.
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25.

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete dönt a Békési Kézilabda Sport Kereskedelmi
és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság feladatellátásának finanszírozása érdekében
20.500.000 Ft összegű támogatási szerződés megkötéséről, és felhatalmazza polgármesterét a
szerződéskötésre.”

3.

Ez a rendelet 2024. augusztus 2-án lép hatályba.

Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné
polgármester jegyző

A rendelet kihirdetésre került: 2024. 08.O1.napján.

Tárnok Lászlóné
jegyző

7. napirendi pont: Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2023. évi
rnurikáj áról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen Kovarszki Judit igazgató asszonyt. Az
előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság és a Humán és Szociális
Bizottság, és elfogadásra javasolják a beszámolót. Kérdezem Igazgató Asszonyt, hogy van e
esetleg kiegészíteni valója a kiküldött anyaghoz?

Mucsi András képviselő: Ez az előző igazgatónak a munkájáról szóló beszámoló, mégis
köszönjük azt, hogy nagy lelkesedéssel, az ígéreteknek megfelelően haladva dolgozik az Új
igazgató is és ebből az anyagból az látszik, hogy a tavalyi évben is egy nagyszerű munkát végzett.
Továbbiakban is szándékunk megtartani az intézményt, mert ez egy nagyon fontos dolog a
lakosságnak a megnyugtatása érdekében, hogy ameddig lehetséges, addig a békési önkormányzat
ragaszkodik ahhoz, hogy az egészségügyi járó beteg ellátása megmaradjon. Folyamatosan azon
van az intézmény vezetése, hogy pótolja az esetlegesen távozó orvosokat, a változó jogszabályi
környezetben ez nem egyszerű feladat, de majdnem 100%-os a járó beteg ellátásnak a
szakrendelése. Ez nem feladata az önkormányzatnak, tehát az a feladata, hogy a háziorvosi
hálózat, illetve az iskolai védőnői hálózat meg legyen oldva, de gyakorlatilag minden más az
plusz. Nagyon jó az, hogy Békésen van egy olyan intézmény, amit járási szinten is igénybe
vesznek és az anyagból is kiderül, hogy nagyon magas az igénybevétele az intézménynek.
Járáson kívül is jönnek, ami azt mutatja, hogy jók az orvosok és viszonylag gyorsan ellátáshoz
jutnak az emberek. Van, aki próbált telefonon időpontot egyeztetni és akkor jön a kritika, hogy
hogy hosszú a várakozási idő. Amennyiben akkut az eset is elmegy a háziorvoshoz, akkor
gyakorlatilag huszonnégy órán belül megkapja azt az ellátást, hogyha nagyon sürgős. Illetve amit
szeretnék kiemelni, hogy kritika volt a részünkről az, hogy az igazgató orvos igazgatónak az
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egyensúlyi pozíciója, hogy alakul ez is helyre került az új igazgatónak a vezetése alatt, de nyilván
még a 2023. évi tárgy évről beszéltek, de, azok a visszajelzések, amelyek hozzájuk eljutnak, azok
beépítésre kerülnek az intézmény munkájába. Látszik az anyagnak a 16. oldalán, hogy nagyon
komoly, milliós beszerzések varmak. Tehát az intézmény nem csak kívülről újul meg, hanem az
eszközöknek a beszerzése is, a gyógyításnak a minél hatékonyabb voltát próbálja szolgálni.
Természetesen nem feledkezhetünk meg a gyógyfürdőről 13. és a 14. oldalon láthatj átok azt,
hogy milyen esetszámok vannak, és hogy hány bérletet adtunk ki. Látszik, hogy több 100 békési,
60 év feletti polgártársunk veszi igénybe a bérleteket, amihez oda van írva idézőjelbe, hogy
ingyenes. Azonban nincs, hogy ingyenes valamiért valakiért fizet, tehát itt is sikerült szociális
pénz eszközeinket helyben tartva megfelelően felhasználni. Felhívta a képviselőtársak figyelmét,
hogy ha ezt nem teiinék meg, hogy ügyes képviselő testületi döntésekkel helyben tartjuk a pénzt,
akkor ugye visszamennének ezek az országos költségvetésbe. Tehát minden lehetőséget
megragadott, többek között ezen az intézményen keresztül is, hogy ezeket a szociális
pénzeszközöket a helyieknek a javára fordítsuk. Ami neuralgikus pont volt a 8-as számú
háziorvosi körzet. A 1 1 . oldalon láthatják, ez is megoldódott, hosszas tárgyalások alapján sikerült
egy nagyszerű háziorvost leigazolni, ami majd a 2024-es anyagban fog megjelenni. A bevétel
oldalnál azt látjuk, hogy NEAK forrásból, Országos pénzekből nagyszerűen egyensúlyban tartják
az intézménynek a gazdálkodását.

Jelezte a képviselőtársaknak, hogy hamarosan 1 -2 héten belül személyesen is fognak az
intézmény munkájával foglalkozni, úgyhogy megnézik a beszerzéseket is és lesz lehetőség
igazgató asszonnyal konzultálni.

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Úgy tapasztalom, hogy az átmenet a két igazgató
asszony közötti munkát illetően zökkenőmentes volt. Ennek nagyon örül. Azt látja, hogy
igazgató asszony a felmerülő kérdésekre, problémákra, javaslatokra azonnal reagál, mindent
őszintén meg lehet vele beszélni, támogatja az elvárásaikat kéréseiket. Azokkal a javaslatokkal
élt, illetve kéréseket fogalmazott meg, abszolút partner volt, ezt megköszönte. A jövőben is
nagyon számítanak egymásra. Megköszönte azt a nagyon jó beszámolót, amit olvashattak.
Nagyon szép áttekinthető statisztikai adatokkal, de csak annyival, ami befogadható képviselői
szinten is. Külön örül a hármas pontban az ifjúsági egészségügyi ellátás és gondozás témakömek,
ahol látjuk, hogy az iskolai védőnők iskola, orvosok szerepe is szépen látszik, hogy fontos ebben
a körben. Igazgató asszony szívügyeként kezeli attól a védőnők sorsát is, hogy most már ugye a
megyei kórházhoz tartoznak. Mindenféle olyan feladat nyugvópontra kerül, amely őket izgatta,
további sikereket és jó munkát kívánt.

Kálmán Tibor polgármester: A covid utáni időszakban teljesen megváltozott a finanszírozási
környezet az egészségügyi szolgálati jogviszony bevezetésével is, ami az orvosokat rendezte a
bérviszonyait. Viszont egy teljesen más rendszer elé állítja az intézményüket finanszírozás
tekintetében ehhez hozzátartozik az is, hogy az úgynevezett Pont Pénznek az értéke az már 30
éve nem változik. Ez a következő időszakban is azért majd feladatot jelent mindannyiunk
számára. És a szakorvosi ellátással kapcsolatban mindamiyiunk előtt tudott, hogy nincs
bőrgyógyászunk. Ez az egyetlen szakrendelésük van, ami jelenleg szünetel. Nagyon nehéz
feladat. Orvos igazgató is már megyén kívül és mindenhol próbálkozik, de ez megyei meg egész
Délkelet- Magyarországi probléma, hogy nincs bőrgyógyász és így nagyon nehezen találnak
szakorvost erre a feladatra, de nem adják fel, megyünk tovább. Bíznak abban, hogy előbb utóbb
valakit sikerül találniuk.
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Tehát rajta vannak az igazgató asszony is meg igazgató úr is, de nem azért nincs, mert nem
akarják, hanem azért nincs, mert nincs egyszerűen. Igazgató asszonytól kérte, hogy totmácsolja
a kollégáknak a képviselő testület minden tagjának köszönetét.

További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati
javaslat elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő képviselők száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú az alábbi határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
165/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Békési Gyógyászati Központ és
Gyógyfürdő munkájáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal
elfogadj a.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő : intézkedésre azormal

8. napirendi pont: Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a
Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolják a határozati javaslatot.
Az önkormányzat már hosszú évek óta támogatja a felsőoktatásban részt vevő fiatalokat, melyet
szeretnénk folytatni. A költségvetésben 3 . 100 ezer forint van elkülönítve erre a célra.
Fölhívta a felsőoktatásban résztvevők figyelmét, hogy online felületen kell pályázni és
körültekintően kell pályázni. Tehát, figyeljenek oda és időben adják be a pályázatokat. Ehhez
azért igyekszünk mindenféle táj ékoztatást, segítséget megadni.

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, igy szavazást rendelt el a határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljeleniévó’ képviseló’k száma: 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:
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Békés Város Önkormáni’zata Képviselő-testületének
166/2024. (VIII. 01.) határozata

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete — meghirdetése esetén, a korábbi
évek feltételeinek megfelelően — csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2025. évi fordulójához.

2. A támogatás forrását 3.100.000,- Ft összegben Békés Város Önkormányzatának
Képviselő-testülete az Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a szociális
támogatások keretén belül biztosítja. A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán
Tibor polgármestert, hogy gondoskodjon arról, hogy a 2025. évi költségvetésen is
rendelkezésre álljon a fedezet.

3. A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán Tibor polgármestert a csatlakozási
nyilatkozat aláírására.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azormal

9. napirendi pont: Iskolavédőnői körzetek módosítása

Írásos eló’terjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az MÖtV. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és
elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.
Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?
Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviseló’k száma. 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
167/2024. (VIII. 01.) határozata

1 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete Békés város közigazgatási területén az
iskolavédőnői körzeteket 2024. október l-tő! az alábbiak szerint határozza meg:

1. számú iskolavédőnői körzet
A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.

Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony
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Dr. Hepp Ferenc Általános Iskola
általános iskolai tanuló

. 5630 Békés, JózsefAttila utca 12.

. 5630 Békés, Bajza utca 1.
Dr. Illyés Sándor Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola,
Készségfejlesztő, Kollégium és Egységes Gyógypedagógiai
Módszertani Intézmény középiskolai tanuló

. 5630 Békés, Szánthó Albert utca 10.

Reményhír Szakképző Iskola, Általános Iskola, Óvoda és
Alapfokú Művészeti Iskola általános iskolai tanuló,

. középiskolai tanuló. 5630_Bekes,_Jantyik_utca_21-25.

2. számú iskolavédőnői körzet
A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.

Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony

Dr. Illyés Sándor Óvoda, Általános Iskola, Szakiskola,
Készségfejlesztő, Kollégium és Egységes Gyógypedagógiai ‚ ‚ . .

Módszertani Intézmény altalanos iskolai tanulo

. 5630 Békés, Szánthó Albert utca 10.

Szegedi Kis István Református Gimnázium, Technikum,
Általános Iskola, Óvoda és Kollégium ‚ ‚ . .

altalanos iskolai tanulo,
. 5630 Békés, Petőfi utca 3-5. .. . .

kozepiskolai tanulo. 5630 Bekes, Petofi utca 1 1-13.
S 5630 Békés, Rákóczi utca 8.
. 5630_Békés,_Szánthó_Albert_utca_3.

3. számú iskolavédőnői körzet
A körzet székhelye: 5630 Békés, József Attila utca 5.

Intézmény neve, címe/telephelye intézményi jogviszony

Gál Ferenc Egyetem Technikum, Szakképző Iskola,
Gimnázium és Kollégium .. ‚ . .

kozepiskolai tanulo
. 5630 Békés, Hőzső utca 39.
. 5630_Békés,_Szarvasi_utca_42.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő
(székhely: 5630 Békés, József Attila u. 5.) igazgatóját, hogy az iskolavédőnői körzetek
változása vonatkozásában az intézmény működési engedélyének módosítása ügyében a
Békés Vármegyei Kormányhivatal Békéscsabai Járási Hivatala Népegészségügyi
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Osztályánál, a finanszírozási szerződés módosítása ügyében a Nemzeti
Egészségbiztosítási Alapkezelőnél elj árjon.

Felelős: Kálmán Tibor polgármester
Határidő: intézkedésre azonnal

10. napirendi pont: Az „Esélyt a fiataloknak — Békés Város ifjúságsegítő programja” pályázat
kiírása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és
Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat.
Három ingatlan üresedett meg, mely ingatlanokra vonatkozóan a korábbi feltételekkel
megegyezően pályázatot írunk ki, melynek beadási határideje: augusztus 23.
Ezek olyan lakások, ahol nem kell albérleti díjat fizetni, viszont a beköltöző fiatalnak
megtakarítást kell felmutatnia. Nagyon jó program, hiszen a mostani kiköltözők is mutatják,
hogy ez egy nagyon jó lépcsőfok az életbe való belépésbe. Így mdnak segíteni nekik, ez egy
nagyon hasznos segítség, tehát várják az Új pályázókat.

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat
elfogadásáról.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ képviselők száma.’ 9fő

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének
168/2024. (VIII. 01.) határozata

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az EFOP-1.2.11--16-
2017-00046 azonosítószámú, „Esélyt a fiataloknak - Békés Város ifjúságsegítő programja”
című pályázat keretében nyújtható lakhatási támogatásról szóló

a) pályázatifelhívást a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal,
b) pályázati adatlapot a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal,
c) pályázati felhívásra benyújtott pályázatok értékelési szempontrendszerét a határozat
3. melléklete szerinti tartalommal elfogadja, és a pályázatot meghirdeti.

A Képviselő-testület felhívja Kálmán Tibor polgármestert a pályázati felhívás
közzétételére.

Határidő: a pályázati kiírás azoimal, a lebonyolítás a kiírás szerint
Felelős: Kálmán Tibor polgármester
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25. napirendi pont: Interpellációs válaszok

Interpellációk

JI4•esi Mihály képviselő interpellációjára adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára
adott választ elfogadja-e?

F oIdei NIihaI kepviselo Az interpellaciora adott valaszt elfo2adta

A múltkor elhangzott, Tél utcára kifolyó víz és élővíz csatornához következő héten
hozzákezdenek. Egybe kapta meg a választ, hogy az anyagi lehetőségek függvényében fogják a
munkálatokat elvégezni. Azt gondolja, hogy ez az első részére vonatkozna, a Nevelő utcának a
csapadékvíz elvezetésével kapcsolatosan.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A 70%-a meg van már csinálva.

Földesi Mihály képviselő: A Tél utcai rész igen, csak ugye az Élővíz-csatornán, amikor a hídon
átmegy és azt kellene kitakarítani.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Legkésőbb hétfőre vagy keddre készen lesz.

Földesi Mihály képviselő: Jó, rendben, megköszönte.

MucsiAndrásképviselő interpellációjára adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az interpellációjára
adott választ elfogadja-e?

l1IUC$j A.... ndrképvise1ő: Az interpellációra adott választ elfo2adta.

zAta képviselő interpellációjára adott válasz

Kálmán Tibor polgármester: Mivel Képviselő Úr nincs jelen, ezért nem tud nyilatkozni, majd a
következő ülésen.

Interpellációk, bejelentések

Mucsi András képviselő: Egy nagyon komoly aszfaltozási projekt kezdődik a városunknak a
történetében, azonban ezek az aszfaltok bizonyos súlyt bírnak. Ami felvetés a részéről, hogy a
városunk több pontján, magánszemélyek építkeznek, eiinek kapcsán olyan károk keletkeznek az
útburkolatban, jelesül a Kispince utcán, ahol folyik egy komoly építkezés, hogy ripityára törik
az aszfalt. Arra azért megoldást kell találni, hogy ennek a tönkretett aszfalt felületnek a
helyreállítását nem mi az önkormányzat vállalja, hanem az építkező magánszemélyeket
valamilyen szinten rá kell arra szorítani, hogy állítsák helyre az általuk tönkretett felületet.
Mindig mondják, hogy pusztul Békés és 50 év múlva nem lesz itt senki, de az a meglátása, hogy
lesznek, mivel rengetegen építkeznek, költöznek ide és más helyekről beköltöznek, sok Új arccal
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találkoznak és fiatal családokkal. Ez nyilván a kormányzati lakástámogatási politikának is
köszönhető, ennek kapcsán vannak felújítások és például a pumpás beton kocsi amikor jön egy
utcába ott az nem biztos, hogy az útburkolat bírja és azért erre valamilyenjogszabályi megoldást
lehet csinálni vagy egyedi megállapodásokat. Hogyha az általunk elkészített felületbe
keletkeznek milliós károk, akkor azért vállalni kell a felelősséget, mert a lakosság elsősorban
nálunk fog képviselőknél, másodsorban pedig Polgármester úrnál fognak kopogtatni, hogy mikor
fogja az önkormányzat helyreállítani.

Juhos János képviselő: Némileg tudna csatlakozni képviselő úrhoz is, azonban árnyaltabb ez a
kép. A Révész utcán, a kukás autó tette tönkre az útburkolatot, keskeny és az út szélét lenyomja
de úgy, hogy fel is akad a kocsinak az alja. Ott nincs építkezés, csak személykocsikjámak be és
csak a kukásautó. Bízik benne, hogy most az aszfaltozás során, ez is kijavításra kerül.

A Kossuth utca környékén a parkolási helyzetnek a megoldása ügyében kért szót. Most már az
tapasztalható, hogy míg korábban oldalt a Körös-parton sorban le lehetett állni a kocsival
rendszeresen volt hely, most már nincs. Ez balesetveszélyes és ezt most már rendezni kellene.
Viszonylag egyszerű megoldás lehet az, hogyha azt a sövényt, amelyik ott van az út mellett, azt
letennénk a Körös-part szélére, tehát azt onnan ki kellene venni, és akkor úgy ferdén be lehetne
állni. Ott lényegesen több kocsi férne el, ez megy egészen az óvoda sarkáig is, mert azért időnként
nagyon összegyűlnek ezek a kocsik. Tehát nincs annyi hely, hogy ott leparkoljanak ezzel
kapcsolatban viszont, érdemes lenne a városban egy korábbi parkolási koncepciót is
f’elülvizsgálni. Áttekinteni ezeket a parkolókat, hogy hol vannak és olyan helyeken legyenek,
ahol ennek valóban van létjogosultsága és hogyha majd a következő TOP-os pályázatokra
beneveznek, akkor legyen ez is egy szempont, hogy lehessen ott kialakítani parkolót.

Kálmán Tibor polgármester: Teljesen igazat adott. Be is adták a TOP-os pályázatokban a
parkolóhelyek kialakítását, de egyelőre kihúzatták. Többször beszéltek már arról is, hogy az
egész város rendezését, tervünket újra kell gondolni, újra kell tervezni a várost, a megnövekedett
autóforgalom miatt is.

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Általában amikor interpellációra kerül a sor, akkor
kéréseket fogalmaznak meg. Azonban most köszönetet mondott a BKSZ vezetői,munkatársai
felé. Ebben az embert próbáló időjárásban, rettentő hőségben is méltóképpen helyt álltak. Az
elmúlt hónapban, júliusban is és júniusban is a korán induló hőség ellenére nagyon szépen
dolgoztak a város minden területén a munkatársak. Megköszönte ügyvezető igazgató úrnak,
illetve minden vezetőnek, segítőjének azt a jó együttműködést, ami a kérésük alapján szépen
működik. Mindig reagálnak a különféle kérésekre és épp a tegnapi nap folyamán kapott írásos
üzenetet a lakók felől. Köszönettel illetik azokat a munkálatokat, amiket elvégeztek az elmúlt
hetekben. A napokban így az Ady utca 3 . szám mögötti két kiszáradt fa kivágásra került. Nagyon
örül annak, hogy elindult valami a városban, méghozzá a város szépítését illetően, ugyanis neki
elég sok lakótelep környéki lakó van a körzetében, és a minap látta, hogy virágoskert, telepítés,
szépítés, valamint a Szarvasi út 8.szám előtt lomb összegereblyézés, faágak összerakása történt.
Természetesen itt is kéri majd BKSZ segítségét a lomb elszállításában, de megemlítette a
Malomasszony-kerti állandósult problémát is. Ott is lát előrelépést, fejlődést, ugyanis a legutóbbi
látogatásnál már az egységes zsákokban látta a hulladékot. Igaz, hogy összegyűlt pillanatok alatt,
de legalább már a kérésüknek megfelelően teljesítenek ott is a lakótársak. Reméli, hogy
folytatódni fog ez szép folyamat.
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Földesi Mihály képviselő: Köszönetet mondott. Jelezték a kertészet és a hajléktalan szálló, hogy
nem tud locsolni és sikerült feltölteni a csatornát vízzel, úgyhogy köszöni a közbenjáróriak, hogy
ez megtörtént. Ebben a szárazságban ez az egyetlen módja, hogy a két terület működni tudjon.
Megköszönte, hogy azon területeket is, ami a BKSZ-hez tartozik fűnyírás ügyében az
megtörténik ma már felkérés nélkül, úgyhogy továbbra is szeretné, hogy ez állandó dolog lenne.

A Csallóközi utca elején a 30 darab járdalap hiányzik, azt valahogy pótolni kellene. Illetve térdig
érő fű volt, ezáltal nem is fogják tudni használni az ott közlekedők a járdát, úgyhogy azt is le
kellene újra takarítani.

A Névtelen és a Hőzső utca kereszteződésében, van egy elhanyagolt épület. Aki a Névtelen
utcáról szeretne a Hőzső utcára rákanyarodni, balra való eltekintésben zavarja a kinyúló ágak,
bokrok, meg kellene oldani annak a gyérítését.

Mucsi András képviselő: Lehet, hogy a meleg miatt, de az Alföldvíz Zrt. a meglehetősen
megöregedett rendszerét cseréli. Ezzel nem is lenne baj, csak belekezdenek egy munkába, aztán
valószínűleg kapacitás hiányában nem fejezik be. A Szántó Albert utcán van egy bombatölcsér
már lassan egy hónapja. Tegnap már hozzányúltak és a Kispince utcán az még nem sikerült és
akkorjelezték ott a munkások, hogy aszfaltozzák. Aztán nem léptek és nyilván a lakosság rajtuk
kérik számon elsősorban rajta, mint önkormányzati képviselő, hogy mikor lesz ez megcsinálva.
A terület le van zárva, gyakorlatilag az úton nem tud elmenni az autó. A központosított cégekkel,
élő emberrel nagyon nehéz beszélni, hiszen ha felveszik a telefont, akkor küldenek tovább. Tehát
nagyon nehéz ezeket az ügyeket intézni, úgyhogy ez megint egy olyan probléma, amire nem
feltétlenül választ vár, hanem csak mint jelenséget jelzi, de mindenkinél lecsapódik. Illetve amit
szintén kérnek az emberek, hogy a harmincas tábla meg a fekvőrendőr. Kicsik az utcák, hogyha
két autó jön szembe, az egyiknek le kell húzódni. Polgármester Úr több felszólalásában,
beszédében is utalt arra, hogy nagyon megnőtt Békésen az autó tulajdonosoknak a száma, a
forgalomban levő gépkocsiknak a száma, és az egyszerűen azzal jár, hogy az eddigi megszokott
forgalmi rend, hogy gyakorlatilag bármilyen irányba mehetünk, ez nem tartható fenn, bizonyos
kis utcáknál igenis meg kell azt vizsgálni, hogy bevezessék az egyirányúsítást, mert
kezelhetetlenné válik.

Kálmán Tibor polgármester: Tervező cégekkel már elkezdtek beszélgetni, viszont azt tudni kell,
hogy ez igen komoly anyagi tétel is.

Mivel nyílt ülésen több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért zárt ülést rendelek cl.

K.m.f.

Kálmán ibor Tárnok Lászlóné
polgármester jegyző
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